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خبری »دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید مرتضی کلهر  را گرامی می دارد

رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی 
از نامه این فراکسیون به مسئولان کشور برای تعطیلی 
برخی شهرهای کشور به دلیل هم زمانیِ کرونا و آلودگی 

هوا خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، سمیه رفیعی- رئیس فراکسیون 
محیط زیست مجلس شورای اسلامی با اشاره به تأثیر 
شهرهای  هوای  آلودگی  بر شدت  کرونا  بیماری  شیوع 
کشور، اظهار کرد: بررسی ها و تحقیقاتی وجود دارد که نشان 
می دهد، شیوع ویروس کرونا و همزمانی آن با آلودگی 
هوا، موجب شدت این گسترش این بیماری می شود. 
وی با تأکید بر اینکه همه ساله در فصول سرد سال، به ویژه 
فصل پاییز شاهد پدیده وارونگی هوا هستیم، گفت: در 
زمینه کاهش آلودگی هوا و نیز مقابله با پدیده وارونگی 
هوا )اینورژن( باید تمهیدات ویژه ای انجام شود، اما امسال 
که بیماری کرونا نیز شیوع پیدا کرده، نیازمند تمهیدات 
ویژه تری هستیم. رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس 
تصریح کرد: مسئولان می بایست اقدامات و برنامه ریزی های 

خاصی برای فصول پاییز و زمستان امسال که بیماری کرونا 
گسترش یافته، تمهیدات ویژه  ای در نظر بگیرند. رفیعی، 
همچنین شهرهای بزرگ و کلانشهرها را دارای وضعیت 
خوبی از حیث آلودگی هوا ندانست و گفت: باید تمهیدات 
و شرایط ویژه ای برای برخی شهرهای کشور که آلودگی 
هوا در  آنها بیشتر است، اندیشیده شود، زیرا شیوع کرونا 
در این شهرها مشکلات بیشتری را ایجاد کرده است. وی 
به یکی از اقدامات فراکسیون محیط زیست مجلس برای 
مقابله با آلودگی هوا در شرایط شیوع بیماری کرونا اشاره 
و تصریح کرد: در نامه ای از سوی فراکسیون محیط زیست 
مجلس به برخی مسئولان کشور درباره آلودگی هوا و شیوع 
ویروس کرونا خواستار تعطیلی شهرهایی هستیم که با 
تراکم آلودگی هوا مواجه هستند. رئیس فراکسیون محیط 
زیست مجلس در پایان خاطرنشان کرد: باید دولت توجه 
بیشتری به وضعیت شیوع بیماری کرونا داشته باشد، 
خبرهای خوبی از وضعیت آلودگی هوا و شیوع بیماری 

کرونا نمی رسد.

 خبر اول

نامه فراکسیون محیط زیست مجلس برای تعطیلی شهرها در شانزدهمین دوره سپموزیوم بین 
المللی روابط عمومی ایران؛

روابط عمومی شرکت عمران شهر 
جدید هشتگرد برتر کشوری شد 

شانزدهمین دوره سپموزیوم بین المللی روابط عمومی ها 
با حضور روابط عمومی های وزارت خانه ها، سازمان ها و 
دستگاه های دولتی سراسر کشور با موضوع »تاثیر کرونا 
ویروس بر ساختار و عملکرد روابط عمومی« برگزار گردید و 
عصر چهارشنبه ۲۱ آبان ماه در تهران به کار خود پایان داد.

در مراسم اختتامیه این جشنواره »علیرضا پیغمبردوست« 
روابط عمومی شرکت عمران شهر جدید هشتگرد  مدیر 
حضور داشته و لوح و نشان افتخار روابط عمومی برتر 
را کسب کرد که چهارشنبه 21 آبان ماه با حضور روابط 
دستگاه های  و  سازمان ها  خانه ها،  وزارت  عمومی های 

دولتی  سراسر کشور برگزار شد.
در این جشنواره دکتر سیماسادات لاری سخنگو و معاون 
آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر  دانشجویی  و  فرهنگی 
اطلاع  در  ها  عمومی  روابط  نقش  خصوص  در  پزشکی 
رسانی بهنگام و صحیح در رویدادها و انتقال اطلاعات 
کاربردی به مخاطبین که تاثیر بسزایی در پیشگیری از 
شیوع گسترده بیماری و کاهش خطر پذیری در اقشار 

مختلف جامعه داشت، سخنرانی نمود.
دکتر سلیمانی امیری رئیس کل بیمه مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران نیز از دیگر سخنرانان مراسم  بود که به نقش 
و اهمیت روابط عمومی ها به ویژه در دوران کرونا، اشاره و 
ابراز امیدواری کرد که با کمک مدیران و کارشناسان روابط 
عمومی بتوان دانش و آگاهی شهروندان را در حوزه های 

عمومی و کاربردی بالا برد.
دکتر »هوشمند سفیدی« دبیر کل سمپوزیوم بین المللی 
روابط عمومی در این خصوص گفت: این سمپوزیوم با 
توجه به شیوع بیماری کرونا، به صورت مجازی برگزار و 
اختتامیه دعوت شدند.  مراسم  در  برتر  تنها شرکت های 
ضمن اینکه 1100 نفر از اعضاء انجمن جهانی روابط عمومی 
از 100 کشور و 800 نفر از ایران به صورت مجازی در این 

سمپوزیوم شرکت کردند.
گفتنی است هیات داوران سمپوزیوم بین المللی روابط 
عمومی و هفدهمین جشنواره برترین های روابط عمومی 
ایران، فعالیت های روابط عمومی ها را در دوران شیوع 
کرونا در هفت رشته مورد ارزیابی قرار دادند که بر اساس 
جدید  شهر  عمران  شرکت  عمومی  روابط  نهایی،  رای 
هشتگرد به عنوان روابط عمومی برتر در حوزه »ارتباطات 
رسانه ای« در سال ۹۹ به دلیل رعایت استانداردهای علمی، 
خلاقیت در کار و داشتن کیفیت و کمیت مناسب فعالیت 

ها انتخاب گردید.

دریچه

طرح جامع محدودیت های کرونایی از اول آذر اجرا می شود

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: طرح جامع 
اعمال محدودیت های برای کنترل کرونا با سطح بندی 
شهرها به مناطق قرمز، نارنجی و زرد از روز شنبه- اول 

آذرماه در سراسر کشور اجرا می شود.
علیرضا رئیسی، روزگذشته با اعلام مصوبات جدید ستاد 
ملی مقابله با کرونا افزود: هر تصمیمی که در ستاد ملی 
کرونا گرفته می شود بر اساس همکاری مردم و دستگاهها 
در رعایت اصول پروتکل ها است و تلاش می شود با 
کاهش تجمعات از میزان شیوع بیماری کاسته شود 
زیرا می دانیم هر جا که پروتکل های بهداشتی کرونا به 
درستی رعایت نشده و تجمعات خانگی، دورهمی ها و 
سفرها انجام شده بار بروز بیماری سنگین تر شده است و 
باعث شده که بار ورود به بیمارستان ها به قدری سنگین 
شود که قابل تحمل نیست و در همه کشورها برای 
کاهش این بار سنگین محدودیت هایی اعمال می شود.

وی گفت: در ماههای گذشته نیز برای کاهش بار بیماری 
۴۳شهر و در مرحله بعد ۴۶شهرستان مشمول اعمال 
محدودیت های شغلی شدند و امروز هم طرح جامع 
اعمال محدودیت های جدید در ستاد ملی کرونا بررسی 
شد و بر اساس آن یک طرح هوشمند به تصویب رسید 
که از اول آذر فعلاً به مدت دو هفته اجرا می شود و بعد 
از آن در مورد تمدید، تشدید یا کاهش آن تصمیم گیری 

می شود.

تقسیم بندی شهرستان ها به سطح قرمز، نارنجی و زرد

سخنگوی ستاد ملی کرونا افزود: بر اساس این طرح 

بیماری  بار  میزان  اساس  بر  کشور  شهرستان های 
کرونا و بستری در بیمارستان به سه سطح قرمز، 
قرمز  یا  تقسیم می شود، سطح سه  زرد  و  نارنجی 
یا  دو  و سطح  دارد  را  میزان محدودیت  بیشترین 
نارنجی محدودیت های کمتری دارد و میزان اعمال 
محدویت ها در شهرهای دارای سطح یک یا زرد کمتر 

است.

هدف اصلی اعمال محدودیت ها تعطیلی
مشاغل نیست

رئیسی ادامه داد: هدف اصلی از اعمال این محدودیت ها 
تعطیلی مشاغل نیست بلکه کاهش بار بیماری است. 

یا دارای سطح  بر این اساس در شهرستان های قرمز 
سه که اکنون حدود ۱۰۰شهرستان هستند و اکثر مراکز 
استان ها از جمله تهران هم جزو آن است، به جز مشاغل 
ضروری در اموری که مایحتاج ضروری مردم و مسائل 
ایمنی و سلامت مربوط می شود همه مشاغل تعطیل 

می شوند.
وضعیت  با  شهرستان هایی  در  همچنین  گفت:  وی 
نارنجی یا سطح هشدار دو مشاعل سطح سه و چهار 
بود.  تعطیل خواهند  اعلام می شود،  آن  که جزئیات 
اکنون حدود ۱۵شهرستان در وضعیت نارنجی یا سطح 
هشدار دو هستند و در سطح هشدار یک که حدود 
۱۵۵شهرستان در این وضعیت هستند، مشاغل سطح 

چهار به مدت دوهفته تعطیل می شوند.
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا افزود: بر اساس 

این مصوبه، تعطیلی ها فقط شامل مشاغل و کسب و 
کارها نیست و شامل، مدارس، آموزشگاه ها، دانشگاه ها و 
مراسم فرهنگی و مذهبی نیز می شود و در سطوح هشدار 
یک، دو و سه آموزش ها و مدارس غیرحضوری است و 
برای دانشگاه ها و مراسم مذهبی و فرهنگی نیز فعلا به 

مدت دو هفته محدودیت ایجاد می شود.

درمورد فعالیت کارکنان 

نیز  ادارات  کارکنان  فعالیت  مورد  در  داد:  ادامه  وی 
بر اساس تصمیم ستاد ملی کرونا در شهرستانهای با 
سطح هشدار۳ و قرمز فقط حدود یک سوم کارکنان در 
محل کار حضور پیدا می کنند، در سطح دو یا نارنجی 
یک دوم یا ۵۰درصد کارکنان حضور پیدا می کنند و در 
شهرستان های با وضعیت زرد یا سطح هشدار یک، دو 
سوم کارکنان حضور دارند.مسئولان ادارات با توجه به 
ضرورت حضور کارکنان برای نوبت دهی فعالیت آنها بر 

اساس مصوبه ستادملی کرونا تصمیم گیری می کنند.
رئیسی گفت: محدودیت های بعدی برای تردد وسایل 
با وضعیت دو و سه  نقلیه است و در شهرستانهای 
با پلاک هر  بومی  نارنجی، خودروهای  و  قرمز  یعنی 
شهرستان حق خروج از شهرستان را ندارند و خودروهای 
با پلاک غیر بومی شهرستان های دیگر حق ورود به این 

شهرستان ها ندارند. جزئیات بیشتر اعلام می شود.
وی افزود: این محدودیت ها از شنبه اول آذر فعلا به 
مدت دو هفته اعمال می شود و در یک هفته پیش رو 
اقدامات لازم برای اطلاع رسانی و پرداختن به جزئیات 

اجرای این مصوبات انجام می شود.

اعمال محدودیت و جریمه راه حل نهایی مقابله با 
کرونا نیست

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا ادامه داد: همه 
می دانیم که برای مقابله با کرونا اعمال محدودیت و 
جریمه راه حل نهایی نیست، این ها راه حل موقت است 
و تا زمانی که به دارو و واکسن مؤثر دست پیدا کنیم، 
راه حل اساسی رعایت پروتکل های بهداشتی و مراقبت 
از خانواده، اطرافیان، همکاران و مشتریان است و با 
مراقبت ها می توانیم از شر محدودیت ها خلاص شود 
زیرا هر محدودیتی که اعمال می شود تبعاتی دارد و 
هر محدودیتی که اعمال می شود از سر اجبار و ناچاری 

است.

کرونا در ایران
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جامعه

فرمانده قرارگاه عملیاتی مقابله با کرونا در البرز گفت: 
فردی با اشاره به پیشنهاد تعطیلی دو هفته ای تهران 

ملی  ستاد  به  کرونا  به  مبتلایان  آمار  کاهش  برای 
کشور ارائه شده، افزود: با توجه به اینکه برای اعمال 
محدودیت ها تهران و کرج با هم دیده می شود، اگر 

تهران تعطیل شود البرز هم تعطیل خواهد شد.
به گزارش »دنیای هوادار« نورمحمد فردی با اشاره به 
وظایف قراگاه های استانی مقابله با کرونا اظهار کرد: 
وظیفه این قرارگاه پیگیری مصوباتی از ستاد ملی یا 
استانی کرونا است که یا اجرایی نشده اند یا در اجرای 

آنها ضعف وجود داشته است.
وی همچنین به نظارت بر اجرای محدودیت جدید برای 
فعالیت صنوف رده دو و سه و چهار اشاره کرد و گفت: 
فعالیت این صنوف بعد از ساعت۱۸ مجاز نیست و در 

صورت مشاهده اقدامات قانونی لازم انجام می شود.
 وی افزود: در حال حاضر ۲۵اکیپ نظارتی در فردیس 
و ۸۵اکیپ هم در کرج فعالیت دارند تا این مصوبه به 

خوبی اجرایی شود.
این مسئول اضافه کرد: طبق بازرسی های صورت گرفته 
بیش از ۹۰درصد واحدهای صنفی ای که مشمول این 
را  شده  ابلاغ  مصوبه  شده اند،  جدید  محدودیت های 

اجرایی می کنند.
فردی با اشاره به پیشنهاد تعطیلی دو هفته ای تهران 
ملی  ستاد  به  کرونا  به  مبتلایان  آمار  کاهش  برای 
کشور ارائه شده، افزود: با توجه به اینکه برای اعمال 
محدودیت ها تهران و کرج با هم دیده می شود، اگر 

تهران تعطیل شود البرز هم تعطیل خواهد شد.
البرز  در  کرونا  با  مقابله  عملیاتی  قرارگاه  فرمانده 
گفت: اگر مردم پروتکل ها را رعایت نکنند و تعداد 
تلفات افزایش یابد چاره ای جز اعمال محدودیت های 
چیز  همه  از  مردم  جان  چون  نداریم  سختگیرانه تر 

مهم تر است.

»البرز« چه خبر؟

همراهی خوب اصناف در طرح معاون استاندار البرز: اگر تهران تعطیل شود البرز هم تعطیل می شود
تعطیلی از ساعت ۱۸

معاون سیاسی و امنیتی استاندار قزوین از همراهی خوب 
اصناف برای تعطیلی مغازه های خود از ساعت۱۸ به بعد 

خبر داد.
منوچهر حبیبی با اشاره به تعامل و همکاری اصناف با ستاد 
کرونا اظهار کرد: اصناف و بازاریان در مانور کرونایی ۲۰آبان 
نمره۲۰ گرفتند. وی افزود: بر اساس مصوبه ستاد ملی کرونا 
مقرر شد اصناف از ۲۰آبان به مدت یک ماه فعالیت خود را 
از ساعت۱۸ به بعد تعطیل کنند این در حالی است که این 
اقدام در راستای کاهش و قطع زنجیره انتقال ویروس کرونا در 
جامعه است. معاون سیاسی و امنیتی استاندار قزوین تصریح 
کرد: یکی از عوامل شیوع بیماری منحوس کرونا بازارگردی و 
تجمع در بازار است و بر همین اساس تصمیم بر این شد تا 
برای کاهش بازارگردی ها زمان کار اصناف در گروه های ۲،۳ 
و ۴ محدود شود. وی بیان کرد: با ابلاغ مصوبه به بازار، اتاق 
اصناف و اتحادیه و با پیگیری خوب و قابل تقدیر سازمان 
صمت بازاریان به این درخواست ستاد کرونا پاسخ مثبت دادند 
و در یک حرکت خودجوش و داوطلبانه نسبت به همراهی با 
این مصوبه اقدام و محل کسب خود را تعطیل کردند. حبیبی 
تصریح کرد: بر اساس ارزیابی های صورت گرفته در روز دوم 
طرح بیش از ۹ درصد کسبه در سطح استان در موعد مقرر 
محل فعالیت خود را تعطیل کردند. وی اضافه کرد: البته در 
خیابان های پرتردد قزوین و معابر اصلی همچون خیابان خیام 
و امام خمینی)ره( و همچنین خیابان های نادری و طالقانی 
۱۰۰درصد کسبه به این مهم پاسخ مثبت داده و مغازه خود را 
برای مقابله با کرونا تعطیل کردند. جانشین ستاد پیشگیری 
و مقابله با کرونا در استان قزوین تصریح کرد: بازار در اقدام 
خودجوش و مؤثر خود بار دیگر به یاری کادر درمان آمده 
و در واقع حرکت قابل ستایش گذشته را تکرار کردند. وی 
گفت: قریب به ۳ تا ۴هزار کسبه فعالیت خود را تعطیل کردند 
و قریب ۵هزار کسبه نیز که مایحتاج اصلی مردم را تأمین 
می کنند از ساعت۱۸ به بعد فعالیت خود را ادامه می دهند. 
حبیبی عنوان کرد: کسبه و بازاریان به مسؤولیت اجتماعی 
خود عمل کرده و برای مبارزه با کرونا در کنار کادر درمان قرار 
گرفتند و لذا از مردم هم توقع و انتظار می رود که رفت و آمد 
خود را محدود کنند تا بتوانیم هرچه سریع تر این بیماری را 
مهار کنیم. وی اضافه کرد: طبیعتاً این طرح در راستای کم 
کردن تردد پیاده و جلوگیری از شیوع کرونا است و همه باید 

برای اجرای دقیق آن تلاش کنند. 

برندسازی مانع صادرات زعفران
 از مازندران 

مدیر امور باغبانی جهاد کشاورزی مازندران، نبود برندسازی 
و ضعف در بسته بندی را از موانع فرا روی صادرات زعفران از 

استان بیان کرد.
هادی ایزدی با اشاره به اینکه برداشت زعفران از اواخر مهر تا 
پایان آبان ماه ادامه دارد، سطح زیر کشت زعفران در استان را 
۴۰هکتار اعلام کرد و گفت: پیش بینی می شود در هر هکتار 

پنج تن زعفران برداشت شود.
به شیوه  استان  در  زعفران  اکثر کشت  اینکه  بیان  با  وی 
سنتی است، گفت: در حال حاضر زعفران به صورت سنتی 
در ۳۸هکتار از مزارع و دو هکتار به صورت گلخانه ای تولید 

می شود.
وی زمان کشت زعفران را در ماه های تیر تا شهریور بیان کردو 
با عنوان اینکه صادرات زعفران نداریم، نبود برندسازی و ضعف 
در بسته بندی را از موانع فراروی برشمرد و گفت: زعفران های 

تولیدی برای مصرف داخلی برداشت می شود.
استان  در  را  زعفران  تولید  و  روند کشت  ایزدی همچنین 
افزایشی دانست و گفت: افزایش سطح تولید و عملکرد منجر 

به توسعه تولید شده است.

استان ها

سرما و بسته شدن پنجره منازل و ادارات عامل شیوع کرونا

مسکن مهر شهرجدید هشتگرد در انتظار تکمیل زیرساخت ها

رئیس مرکز اورژانس و فوریت های پزشکی البرز گفت: 
بدون شک اگر افراد نسبت به توصیه های بهداشتی 
بی تفاوت بوده و تا کنون درگیر نشده اند، در آینده نزدیک 
مبتلا خواهند شد بنابراین همه باید این ویروس را 
جدی بگیریم و تا تولید واکسن موثر آن به  توصیه های 

بهداشتی عمل کنیم.
مهرداد بابایی اشاره به اینکه در حال حاضر ۹۰۰بیمار 
کرونایی در بیمارستان های استان بستری هستند، اظهار 
کرد: طی دو هفته اخیر تعداد بیمارانی که روزانه بستری 

می شوند با ترخیصی ها تقریبا برابر شده است.
وی ادامه داد: با این اوصاف اگر مردم نسبت به رعایت 
پروتکل های بهداشتی با جدیت بیشتری رفتار کنند و 
در کنار آن محدودیت های سختگیرانه تری وضع شود، 
می توان امیدوار بود که طی هفته های آینده کرونا در 

البرز شیب نزولی داشته باشد.
وی توضیح داد: با توجه به اینکه اغلب نیروهای کادر 
درمان در طول ماه ها خدمت بخش زیادی از توان خود 
را از دست داده اند از مردم درخواست می شود نسبت به 
استفاده از ماسک، شستشوی مداوم دست ها و حفظ 
فاصله اجتماعی بی تفاوت نباشند چون رسیدگی به 

بیماران کرونایی با توجه به امکانات فعلی واقعا دشوار 
است.

این مسئول توضیح داد: کم کم شاهد سرد شدن روز به 
روز هوا و بسته شدن درها و پنجره منازل، ادارات و... 
به واسطه برودت هوا هستیم که همین فضای بسته 
و تهویه نامطبوع می تواند به عاملی برای شیوع کرونا 

تبدیل شود.
وی اضافه کرد: بدون شک در این شرایط اگر حضور مردم 
در فضاهای عمومی در بسته کمتر باشد شانس عدم 

ابتلای آنها بالا می رود.
بابایی با بیان اینکه بیشتر فوتی های کرونا افراد سالمند 
اغلب  در  گفت:  اند،  بوده  زمینه ای  بیماری  دارای  و 
با بیماری  یا فردی  افراد مسن و  ایرانی  خانواده های 
اگر می خواهیم  دلیل  به همین  دارد  زمینه ای وجود 
شیوع کرونا خانوادگی نشود باید پروتکل ها به ویژه از 
سوی افرادی که بیشترین رفت و آمد به خارج از منزل را 

دارند بیشتر رعایت شود.
رئیس مرکز اورژانس و فوریت های پزشکی البرز گفت: 
بدون شک اگر افراد نسبت به توصیه های بهداشتی بی 
تفاوت بوده و تا کنون درگیر نشده اند، در آینده نزدیک 

مبتلا خواهند شد بنابراین همه باید این ویروس را 
جدی بگیریم و تا تولید واکسن موثر آن به  توصیه های 

بهداشتی عمل کنیم.

رئیس هیئت مدیره شرکت عمران شهرجدید  نایب 
هشتگرد استان البرز اعلام کرد که مسکن مهر این شهر 
با ۹۰درصد پیشرفت فیزیکی در انتظار تکمیل امکانات 

زیرساختی است.
رافع ناصری فر اظهارکرد:  از مجموع واحدهای احداثی 
مسکن مهر شهر جدید هشتگرد، حدود  پنج هزار واحد 
آنها یعنی کمتر از ۱۰درصد فاقد یکی از امکانات زیر 

ساختی مانند آب، برق و گاز هستند.
وی گفت: برای تکمیل زیر ساخت های مسکن مهر 
شهرجدید هشتگرد طبق تفاهم نامه های سال جاری 
شامل  تومان  رسان، ۸۱میلیارد  خدمات  نهادهای  با 
۵۱میلیارد تومان به شرکت آبفا و ۳۰میلیارد تومان به 

شرکت برق استان البرز اختصاص داده ایم.
ناصری فر ادامه داد: تاکنون شرکت عمران شهر جدید 
هشتگرد در مسیر تعهدات خود گام برداشته و در این 
راستا به اداره برق شهرستان ساوجبلاغ و شرکت آبفا، 
وجه نقد و زمین سهل البیع تحویل داده و امیدواریم 
طبق تفاهم نامه جاری تا چند ماه آینده کاستی های زیر 
ساختی در بخش آب، برق، گاز و فاضلاب واحدهای 

مسکونی مهر در این شهر برطرف شود.

وی با اشاره به تعداد ۴۹هزار و ۵۵۷واحد مسکن مهر 
در شهر جدید هشتگرد اظهارکرد: از این تعداد، ۳۵هزار 
واحد متقاضی مؤثر دارند که در زمان حاضر تکمیل آنها 

مهمترین اولویت شرکت عمران است.
ناصری فر گفت: از مجموع ۳۵هزار واحد مسکونی 
دارای متقاضی مؤثر، تاکنون۳۳هزار واحد مسکونی  
را پشت سرگذاشته و یک هزار و  نازک کاری  مرحله 
۹۰۸واحد باقی مانده است که تا پایان آبان ماه جاری 

مرحله نازک کاری آنها به اتمام می رسد.
عضو هیئت مدیره شرکت عمران شهر جدید هشتگرد 
ادامه داد: از مجموع واحدهای مسکن مهر این شهر، 
دار هستند که  ۲هزار و ۴۴۴واحد مسکونی عارضه 
۳۱۶واحد دارای مشکل حقوقی و یک هزار و ۵۲۰واحد 
زیر ۳۰درصد پیشرفت فیزیکی بوده و ۶۰۸واحد نیز دچار 
اختلاف با تعاونی های مسکن هستند که در حال 
پیگیری رفع این معضلات از مراجع ذیصلاح هستیم.

وی با بیان اینکه مهمترین دغدغه شرکت عمران شهر 
جدید هشتگرد عدم استقبال بخشی از متقاضیان برای 
تقسیط وام های پرداختی هستند، اظهار کرد: با وجود 
اتخاذ تمام تمهیدات  و راه اندازی میز الکترونیک 

از  مهر  مسکن  اقساط  سود  افزایش  برای  اخطار  و 
چهاردرصد به ۱۸درصد این گونه متقاضیان حاضر به 

همکاری نیستند.
ناصری فر با اشاره به اینکه عدم پرداخت آورده از سوی 
متقاضیان، پیمانکاران پروژه های را با مشکل مواجه 
کرده است، اضافه کرد: متقاضیان مسکن مهر شهر 
جدید هشتگرد، بیش از ۳۰۰میلیاردتومان به پیمانکاران 

بدهکار هستند.
وی افزود: در زمان حاضر ۱۰هزار واحد مسکن مهر در 
این شهر وجود دارد که در انتظار تکمیل آورده مالکان 

است.
رئیس هیئت مدیره شرکت عمران شهرجدید  نایب 
سیستم  راه اندازی  به  اشاره  با  ادامه  در  هشتگرد 
الکترونیک مسکن مهر، از مراجعه کنندگان به ساختمان 
اداری مسکن مهر شهرجدید هشتگرد خواست با توجه 
آمار  افزایش  و  کرونا  بیماری  شیوع  گیری  اوج  به 
مبتلایان به این بیماری از مراجعه حضوری بپرهیزند و 
خدمات خود را از طریق سایت emehr.ntdc.ir دریافت 
نمایند تا ضمن حفظ سلامت خود و خانواده در زمان و 

هزینه نیز صرفه جویی کنند.

و  -بنیانگذار  احمدپور«  »ناصر  زند ه نام  خاطره ی  و  یاد  »دنیای هوادار« 
نخستین سردبیر روزنامه خبرورزشی- روزنامه نگار و سردبیر ورزشی معاصر 

ایرانی و آغازگر سبک کوتاه نویسی در نشریات ورزشی را گرامی می دارد.
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آغاز  کاوه  دکتر  خیابان  از  محله ی حصارک  از  بازدیدمان 
رازی  بنیان گذاران موسسه ی سرم سازی  از  یکی  می شود؛ 
ارزنده ای انجام داده است و این خیابان نیز  که خدمات 
مُزین به نامِ اوست. خیابانی عریض با درختانِ تنومندی 
در طرفین که ظاهرش با کوچه های تنگ و باریکِ محله، 

بسیار متمایز است.
مریم منصوری؛ تسهیل گر دفتر حصارک بالا)آزادی( می گوید 
که دفتر بناست جانماییِ تندیسی از او را در یکی از میادین 

محدوده پیشنهاد دهند. 
دفاتر خدمات توسعه و بهسازی محلات حدود یک سال 
است که در محلات هدف بازآفرینی شهری در کرج مشغول 
به کار هستند و چندی پیش هم گزارشی از دفتر حصارک 
بالا در هزار و یک شهر منتشر شد. این بار مهمانِ دومین 
دفتر حصارک بالا بودم که به دلیل گستردگی بافت و تراکم 
بالای جمعیت در حصارک بالا، در کنارِ دفترِ دیگر، فعالیت 

می کند.
محدوده ی مداخله ی این دفتر حد فاصل میان خیابان های 
دهقان و شهیدبهشتی در شمال و جنوب، و بلوار آزادی و 

خیابان آقارضایی در شرق و غرب است. 
یکی از ویژگی های حصارک، یا به عبارت بهتر بافت های 
فرسوده ی پُر جمعیت و البته قدیمی در هر کجای کشور، 
سرزندگی و پویاییِ فراوان است که عموما ناشی از تراکم 
معابرِ  شلوغ،  کوچه های  است.  محله  در  جمعیت  بالای 
حیات  متوسط،  و  کوچک  قدیمیِ  مغازه های  و  تردد  پُر 

اجتماعیِ بالای این محله را به رُخ می کشند.
اما آن چه در محله نگران کننده است، دیدنِ کودکانی است 
که در کوچه های شش متری و هشت متری در حالِ بازی 
کردن هستند و صدای خنده هایشان به آسمان می رود اما 
در میانِ ساختمان هایی بلندمرتبه محاصره شده اند که با 

کوچک ترین زمین لرزه ای، فاجعه آفرین خواهند بود. 

ساختمان های بلند مرتبه در خیابان شش متری

یکی از این کوچه ها واقعا عجیب است. نام کوچه مشخص 
مرد  کوچه هستیم،  نام  تابلوی  دنبال  که  زمانی  نیست؛ 
رهگذری با خنده می گوید جای شما باشم واردِ این کوچه 

نمی شوم! می گوییم چرا؟ می گوید زنده بیرون نخواهید آمد!
و  طبقه  هفت  ساختمان های  منظورش  نمی دانیم  البته 
هشت طبقه ای است که دو طرف کوچه ی شش متری قد 
علم کرده اند یا منظورش بافت اجتماعی کوچه است اما 
داخل کوچه که قدم بگذاری و بالا را نگاه کنی که آسمان 
به باریکه ی آبی رنگی بدل شده که میانِ بتُن و آجر، سو سو 
می زند، ترس و وحشت وجودت را فرا می گیرد. متاسفانه از 

این دست کوچه ها کم نیست در محله.
به گفته ی ؟؛ کارشناس شهرسازی دفتر، اینجا بافت فرسوده 
در بافتِ فرسوده در حالِ تولید است! اصول معماری به 
خوبی رعایت نشده و به نظر می رسد نظارتی هم بر ساخت 
و ساز نیست. گواهی بر این ادعا ساختمان های است که 
پس از اتمام کار، چند طبقه ی دیگر نیز رویشان در حال 

ساخت است.

هزارتوهای حصارک را دیده اید؟

برمی خوریم؛  عجیب  کوچه ی  تا  چند  به  بازدید  حین  در 
سریال ها  و  فیلم ها  هزارتوی  یاد  را  آدم  که  کوچه هایی 
می اندازد. بسیار باریک، با دیوارهای کوتاه و مسیری کاملا 
تو در تو که گاه به یک ساختمان قدیمی منتهی می شود و 
گاه به خیابان اصلی. تمام مسیر هم بوی فاضلابی می دهد 

که از حیاطِ خانه ها جاری شده توی کوچه.
دفع آب های سطحی در محله با مشکل بسیاری روبه روست 
موقع  حصارک،  تسهیل گری  دفتر  کارکنان  گفته ی  به  و 
ایجاد  در معابر  دریاچه های معروفِ کرج  بارندگی همان 
می شود و اوضاع به حدی بد می شود که برخی از اهالی 

برای تردد جلوی در خانه ها گونی شن می گذارند!
وضعیت زباله هم در محله اصلا مناسب نیست؛ کافی ست 
کمی در محله بچرخید که رد شیرابه ی زباله ها را در کوچه ها 
نازیبا، بوی بسیار  بر ظاهر  ببینید که علاوه  و خیابان ها 

نامطبوعی هم دارد. 

بومی های حصارک؛ سرمایه ی اجتماعی بالای محله

گپ و گفتمان با مریم منصوری از دفتر شروع می شود و در 
حین بازدید از بافت محله ادامه می یابد. او تجربه ی بالایی 
در بافت های فرسوده ی هدف بازآفرینی در تهران و کرج دارد 
و معتقد است که آسیب اصلیِ به ثمر نرسیدنِ اقدامات در 
بافت فرسوده، نتیجه ی نگاهِ صرفا کالبدی در گذشته بوده 
است. هرچند رویکرد اجتماعی اخیرا به این حوزه تزریق 
شده اما تا رسیدن به نقطه ی مطلوب، راه درازی باقی است.
میان  تفاوت هایی  و  شباهت ها  چه  که  می پرسم  او  از 
می بیند.  داشته  فعالیت  آن ها  در  که  فرسوده  بافت های 
می گوید: »بیشتر فضاها  به ویژه از نظر ویژگی های کالبدی 
بسیار شبیه هم هستند؛ معابر با عرض کم، ساختمان های 
بی کیفیت و بافت ریزدانه. هم چنین بیشترشان به خصوص 
آن ها که قدمت بالاتری دارند، بافت سنتی تر و مذهبی تری 
نیز دارند. اما حصارک یک ویژگیِ جالب دارد و آن تعداد 
بالای بومی ها نسبت به مهاجران است که حس تعلق به 
محله را افزایش می دهند و این یک سرمایه ی اجتماعی 
بالا برای حصارک است. طبق تجربه ی من اصولا مهاجران، 
اما  می زنند  پس  هدف  محله ی  در  را  بومی  فرهنگ 

خوشبختانه در حصارک چنین نیست«

لزوم افزایش ضریب نفوذپذیری دفاتر تسهیل گری
 در محلات 

به  منصوری  می پرسم.  تسهیل گران  کار  سختی های  از 
نکته ی جالبی اشاره می کند و می گوید: »وظیفه ی اصلی 
دفاتر تسهیل گری در بافت فرسوده، تجمیع قطعات است 
اقدام،  این  یادمان می رود که  اغلب مواقع  اما متاسفانه 
صرفا کالبدی نیست و به بسترسازی اجتماعیِ مستمر نیز 

نیازمند است.«
مورد دیگری که منصوری به آن تأکید می کند لزومِ کار 

میدانیِ تسهیل گران است. اما گاه کار دفتری و نوشتن 
بیشتر  ارتباط  برقراری  فرصت  طولانی،  گزارش های 
می دهد:  ادامه  او  می گیرد.  تسهیل گران  از  را  مردم  با 
شهری  بازآفرینی  طرح های  در  که  »آسیب شناسی هایی 
در تهران انجام شده می گوید که درصد نفوذپذیری دفاتر 
تسهیل گری بین جوامع محلی بسیار پایین است و دلیلش 
همان است که ذکر کردم؛ تمرکز بیشتر بر کار دفتری تا 

کار میدانی.«

کوچه های سرسبز حصارک و اهالیِ خوش ذوق

به کوچه های خیابان مدیرروستا وارد می شویم؛ بسیار سرسبز 
و زیبا و دور از هیاهوی همیشگیِ محله. درخت، گل و گیاه 
و رنگ سبز، انگار رنگِ غالب محله است و آدم را به فکر وا 
می دارد که اگر به مسائل کالبدی و اجتماعی محله رسیدگی 
شود، چه قدر خروجی در سال های آتی، دلنشین و مطلوب 

خواهد بود؛ هم برای مردم و هم برای مدیریت شهری.
اهالیِ  و  است  بسیار  محله  در  کوچه ها  دست  این  از 
پشتِ  و  بالکن ها  زیبایشان  گلدان های  که  خوش ذوقی 

پنجره ها را مزین کرده.

کیفیت پایین آب آشامیدنی در محله

حُسن ختامِ این بازدید، گفت وگو با دو تا از خانم های پُر 
انرژی محله است که هنگام عکس برداری از ساختمان ها، 
سرشان را از طبقه ی سومِ یک آپارتمان بیرون آورده اند و از 

ما می پرسند که چه می کنیم؟ 
خیلی خوش برخورد و مهربان هستند و چند بار دعوتمان 
می کنند به خانه هایشان. تا متوجه می شوند خبرنگار هستم 
گلایه هایشان از کیفیتِ بسیار پایینِ آب لوله کشی شروع 
می شود و اصرار می کنند که حتما این موضوع را انعکاس 

دهم. 
هنگام گفت وگو با این دو خانم به این فکر می کنم که چه قدر 
کارِ کارکنان دفاتر خدمات توسعه و بهسازی سخت است. 
فکر کنید در طول روز باید با چندین نفر ارتباط بگیرند و با 

خوش رویی و انرژی، فعالیت و پیشینه ی دفاتر را توضیح 
دهند چون تمام خروجی های آتیِ دفاتر نیز به همین نحوه ی 
ارتباط گیری مرتبط است. احساس می کنم کارکنان دفاتر 
تسهیل گری باید ابََر-انسان باشند؛ ناراحتی ها، غم ها و روزهای 
ناخوشایندشان را که برای همه ی آدم ها بسیار معمول و 
طبیعی است، نادیده بگیرند، هر روز یک لبخندِ بزرگ بنشانند 

روی لب هایشان و بروند در محلات میان مردم. 
تسهیلگر  مریم منصوری  دفتر،  مدیر  فرد  عزیزی  عبدالرضا 
اجتماعی، نسرین میرزامحمدی کارشناس شهرسازی و پریسا 
دانشی کارشناس معماری دفتر حصارک بالا هستند. برای 
ارتباط با دفتر هم می توانید به نشانی حصارک بالا، خیابان 
آزادی، روبه روی در غربی سرم سازی رازی، دفتر خدمات توسعه 
و بهسازی حصارک بالا)آزادی( مراجعه کنید یا با شماره ی 

34502410-026 تماس بگیرید.

نسترن کیوان پور

  نویسنده و روزنامه نگار

شهری
75 سال پیش در چنین روزی، »یونسکو« -سازمان آموزشی، علمی و 
فرهنگی سازمان ملل متحد- با هدف کمک به »ایجاد صلح، ریشه کن 
کردن فقر، توسعه پایدار و گفتگوی بین فرهنگی از طریق آموزش، علوم، 

فرهنگ، ارتباطات و اطلاعات« به وجود آمد.

کارکنان دفاتر تسهیل گری باید ابََر-  انسان باشند!
داستان جلد
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره ی زند ه نام »ساموئل خاچیکیان« 
-نویسنده و کارگردان فقید سینما- ملقب به »هیچکاک 

ایرانی« را گرامی می دارد.

فرهنگی

شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

آلبوم سیناترا: بهترین بهترین ها Sinatra: Best of the Best مجموعه ای از آثار ماندگار 
این خواننده مشهور و تکرارنشدنی است. او یکی از مطرح ترین شخصیت های رسانه ای 
قرن بیستم است که گستره محبوبیت او مرزهای جغرافیایی را درنوردید. این هنرمند 
همچنین یکی از پرکارترین هنرمندان تاریخ موسیقی است که از او آثار پرشماری 
به جای مانده است. فرانک سیناترا Frank Sinatra فعالیت مستمر بیش از پنج 
دهه ای در عرصه های مختلف هنری داشت که مهم ترین بخش آن، موسیقی است. 
او خواننده ای جریان ساز است و تاثیر زیادی بر هنرمندان دوران خود و پس از آن 
نهاد. آلبوم Sinatra: Best of the Best منتخبی از درخشان ترین آثار او است که با آن 
می توان ۸۰دقیقه را به شنیدن آثار درخشان و ماندگار پرتعداد او اختصاص داد و بار 
دیگر از توانایی های شگرف او به شگفتی درآمد. فرانک سیناترا Frank Sinatra )با نام 
کامل فرانسیس آلبرت سیناترا )Francis Albert Sinatra خواننده، بازیگر و تهیه کننده 
آمریکایی است. او یادگیری موسیقی را به صورت خودآموز و تنها با شنیدن موسیقی 
آغاز کرد و تا پایان عمر هرگز نت خوانی را یاد نگرفت. فرانک سیناترا به واسطه صدای 
صاف و لطیف و همچنین شخصیت خاص خود از محبوبیت بسیار زیادی برخوردار 
است و از او می توان به عنوان یکی از برجسته ترین شخصیت های هنری قرن بیستم 

یاد کرد که هواداران بسیار زیادی در سرتاسر دنیا به خود جذب کرد.

Sinatra: Best of the Best
::   Frank Sinatra-فرانک سیناترا ::

راستش را بخواهید زمانی که داستان ساخت این فیلم را متوجه شدیم، بسیار ناراحت 
شدیم؛ کارگردان این فیلم که »هو بو« نام دارد بعد از ساخت این فیلم در سال ۲۰۱۷ 
خودکشی کرد و این فیلم اولین و آخرین اثر اوست. بعد از خودکشی این کارگردان جوان 
که البته قبل از کارگردانی، چندین رمان پرفروش را در چین منتشر کرد، تولید این فیلم 
وقفه ای را شاهد بود، اما بعد از تلاش دست اندرکاران برای نشان دادن اثر فوق العاده »هو 
بو«، این فیلم در سال ۲۰۱۹ اکران شد و بازخورد فوق العاده ای از منتقدان و مخاطبان 

دریافت کرد.
داستان فیلم کاملا بر اساس نام آن است! شخصیت اصلی فیلم افسانه ای می شنود 
که در جایی دور و گمشده در چین، فیلی روی زمین ثابت نشسته است و به همه دنیا 
بی اهمیت است. شخصیت اصلی فیلم تصمیم می گیرد تا متوجه شود که این قضیه 
صحت دارد یا خیر؟ البته باید اشاره کرد که این فیلم بر اساس رمان خود کارگردان فیلم 

یعنی »بو هو« ساخته شده است؛ این رمان »شکاف بزرگ« نام دارد.
مکان مناسب فیلم برداری در ایران؟

شاید بتوان مشهد و خصوصا شهر شاندیز را بهترین مکان برای فیلم »فیلی که ثابت 
نشسته است« در نظر گرفت و اگر در پاییز یا زمستان به این شهر بروید، بهتر متوجه این 

موضوع خواهید شد.

فیلی که ساکن نشسته است
:: هو بو ::

کتاب »از ذهنت بیرون بیا و زندگی کن« دربارهٔ حرکت از رنج به سوی درآغوش کشیدن 
زندگی است، به جای اینکه صبر کنید تا در نبرد با افکار و احساسات درونی تان پیروز 
شوید و آن گاه زندگی کردن را شروع کنید. موضوع این کتاب زیستن در زمان حال و 
زندگی کردن همراه با گذشتهٔ خود و در کنار خاطرات، ترس ها و غم ها )و نه زندگی کردن 

در گذشته و یا در خاطرات( است.
مؤلف اصلی کتاب پرفسور استیون هیز، بنیان گذار رویکرد موسوم به »پذیرش و تعهد« 
یا »اکت« است. او در این کتاب، همانند تعاملات شخصی اش، بسیار فروتنانه و با 
استفاده از زبان تمثیل تلاش کرده است مفاهیم دشوار روان شناختی را به زبانی قابل 
فهمِ همگان بیان کند. این کتاب یک اثر نظری یا علمی صِرف، برای تبیین پایه های 
پژوهشیِ رویکرد پذیرش و تعهد نیست، بلکه بیشتر یک اثر کاربردی برای کمک به 
خواننده و کاهش رنج اوست. کتاب از یک مقدمه و سیزده فصل و در انتها، جمع بندی 
تشکیل شده است. در این پانزده قسمت با زبانی ساده و ارائهٔ تمثیل های فراوان و به جا، 
زیربنای اصلی رنج روان شناختیِ بشر توضیح داده شده است. خواننده در این کتاب با 
این واقعیت روبه رو می شود که ذهن همان زبان است و زبان همان تیغ دولبه ای است 
که همزمان با خدمت های بزرگ به ما، می تواند موجب رنج و بدبختی ما نیز بشود؛ البته 

اگر ذهن آگاه و هشیار نباشیم. 

از ذهنت بیرون بیا و زندگی کن- استیون سی هیز
::  ترجمه: علی صاحبی- مهدی اسکندری  ::

کتابفیلم موسیقی

جهان سینما

فیلم »رفقای عزیز!« آن دری کونچالفسکی 
که برای نخستین بار در جشنواره فیلم ونیز 
به نمایش درآمد و موفق به کسب جایزه ویژه 
هیات داوران شد به عنوان نماینده روسیه برای 
رقابت در بخش بهترین فیلم بین المللی اسکار نود و سوم 

معرفی شد.

جیک جیلنهال وارد »آمبولانس« می شود
مایکل بی فیلم اکشن تریلر »آمبولانس« را به 
عنوان پروژه کارگردانی بعدی اش انتخاب کرده 

و جیک جیلنهال در حال مذاکره برای ایفای نقش 
اوایل۲۰۲۱  را  »آمبولانس«  می خواهد  بی  است.  آن  اول 
فیلمبرداری کند. هیچ توزیع کننده ای هنوز وارد این پروژه 
نشده است. هنوز جزییاتی از داستان فیلم منتشر نشده 
است. فیلمنامه آن توسط کریس فداک نوشته شده و جیمز 
وندربیلت، بردلی فیشر و ویل شراک تهیه کننده آن هستند.

آرنولد شوارتزنگر درگیر سریال جاسوسی شد
توانست  نتفلیکس  استریمینگ  سرویس 
در مزایده در برابر چند نهاد دیگر پیروز شود 
جاسوسی  ماجراجویی  سریال  رسمی  حقوق  و 
جهانی با بازی آرنولد شوارتزنگر را از اسکای دنس تلویژن و 
خالق آن نیک سانتورا بخرد. این سریال که هنوز عنوانی 
برایش انتخاب نشده حول محور شخصیت یک پدر با 
نقش آفرینی شوارتزنگر و دخترش با بازی مونیکا باربارو 

می گردد.

بازگشت ابوالفضل پورعرب به سینما با »غیبت موجه«
در  بیماری،  علت  به  که  عرب  پور  ابوالفضل 
ایران  سینمای  در  حضورش  اخیر  سال های 

کمرنگ شده بود، در کنار میترا حجار بازیگران 
فیلم جدید عباس رافعی هستند. فیلم سینمایی »غیبت 
موجه« به کارگردانی و تهیه کنندگی عباس رافعی این 
مقابل  زودی  به  و  است  پیش تولید  مرحله  در  روزها 

دوربین می رود.

پویش »کتابخوانی ملی« با هدف گسترش فرهنگ مطالعه 
از دیروز هم زمان با آغاز هفته کتاب آغاز شد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی سازمان 
اسناد و کتابخانه ملی ایران، پویش »کتابخوانی ملی« با 

حضور و مشارکت چهره های فرهیخته، اهالی فرهنگ و 
هنر و ارائه پیشنهادهایی برای کتابخوانی، با هدف گسترش 
فرهنگ مطالعه توسط سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران 

همزمان با آغاز هفته کتاب و کتابخوانی برگزار می شود.
در پویش »کتابخوانی ملی« فرهیختگان به مردم توصیه 

می کنند که چه کتابی را و به چه دلیلی بخوانند.
بر اساس این گزارش، این پویش توسط کتابخانه ملی 
ایران به عنوان پایگاه ملی مطالعه و جایگاه فرهیختگان 
و فرزانگان ایجاد شده و پاسخ به یکی از رسالت های ذاتی 
کتابخانه ملی ایران در به جریان انداختن ضروریات فرهنگی 
کشور است. ترویج و توسعه فرهنگ کتابخوانی یکی از 
مهمترین رسالت های سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران 

به شمار می رود.

پویش »کتابخوانی ملی« که همزمان با هفته کتاب آغاز 
شده، به صورت مستمر ادامه خواهد داشت.

 سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران در راستای ترویج 
کتابخوانی پیش تر بیش از ۲۳هزار و ۳۰۰کتاب در حوزه 
کودک و نوجوان را بدون محدودیت و به صورت رایگان 

برای مطالعه آنلاین در اختیار علاقه مندان قرار داده است.
همچنین دسترسی به کتابخانه ملی دیجیتال با ۱۳هزار 
عکس تاریخی، ۳۷هزار نسخه خطی، ۱۵هزار کتاب چاپی 
نفیس، ۴هزار کتاب چاپ سنگی، ۱۰۰هزار پرونده و ۲۲۰هزار 
پایان نامه برای اعضای خارج از سازمان باز شده است. 
امکان دسترسی رایگان به برخی آثار مرجع و تخصصی 
عموم  برای  ملی  کتابخانه  و  اسناد  سازمان  انتشارات 

علاقه مندان بدون شرط عضویت فراهم شده است.

مدیر مرکز تئاتر »مولوی« اعلام کرد این مرکز برای حفظ 
سلامت هنرمندان و مخاطبان و همچنین تا زمانی که 
محدودیت های  خصوص  در  کارشناسانه تر  تصمیمات 

کرونایی اتخاذ شود، میزبان هیچ اجرایی نخواهد بود.
امیرحسین حریری- مدیر مرکز تئاتر مولوی درباره اینکه 
این مرکز تئاتری در شرایط و محدودیت های تعیین شده 
مبنی بر اجرای آثار نمایشی تا ساعت۱۸ چگونه فعالیت 
خواهد کرد، گفت: به طور قطع و با توجه به مشاوره ای که با 
مدیران فرهنگی دانشگاه و همچنین مرکز بهداشت دانشگاه 
تهران درباره شرایط سیاهی که به دلیل بیماری کرونا در 
تهران وجود دارد، داشتیم و با توجه به محدودیت هایی که 
اعلام شده و تقسیم بندی زمانی برای سالن های تئاتر که 

حداقل ریسک را کمتر نمی کند مرکز تئاتر مولوی میزبان 
اجراهای نمایشی نخواهد بود. وی یادآور شد: حفظ سلامت 
تماشاگران، هنرمندان و کارکنان مجموعه و اینکه اکثر 
فعالیت های جمعی دانشگاه تهران به حالت تعلیق درآمده 
و به صورت مجازی برگزار می شود، همچنین منتظر شرایط 
بهتر ماندن و اینکه محدودیت ها کارشناسانه تر و دقیق تر 
بررسی و اعمال شود از دیگر دلایل اتخاذ این تصمیم است. 
حریری ادامه داد: تا زمان از سرگیری اجراهای نمایشی در 
مرکز تئاتر مولوی، دیگر فعالیت های مجموعه در فضای 

مجازی و به صورت غیرحضوری انجام می شوند.
مدیر مرکز تئاتر مولوی درباره مدت زمان تعطیلی این 
مرکز، تصریح کرد: تا زمانی که مجوزهای فعالیت بر اساس 

مرکز  نشود،  اتخاذ  دقیق تر  و  کارشناسانه تر  تصمیمات 
تئاتر مولوی میزبان اجراهای نمایشی نخواهد بود زیرا در 
فعالیت های مجدد باید نفع گروه ها و مجموعه های تئاتری 
توأمان در نظر گرفته شود. وی متذکر شد: در حال حاضر 
مجوزها نه تنها نفعی برای گروه ها و سالن های تئاتری و 
بازدهی لازم را ندارد بلکه درصد ریسک را زیادتر و سلامت 

هنرمندان و مخاطبان را به خطر می اندازد.
حریری در پایان سخنان خود تأکید کرد: زمانی که شاهد 
ثبات لازم در همه گیری موجود را دیدیم و تصمیمات 
کارشناسانه تر درباره محدودیت فعالیت های هنری اتخاذ و 
ابلاغ شد، مرکز تئاتر مولوی فعالیت های اجرایی خود در 

زمینه میزبانی از آثار نمایشی را از سر می گیرد.

مطالعه

تئاتر

پویش »کتابخوانی ملی« آغاز شد

»مولوی« تعطیل خواهد ماند
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-پدر  جمال زاده«  »محمدعلی  زند ه نام  خاطره ی  و  یاد  »دنیای هوادار« 
سبک  آغازگر  و  ایرانی  معاصر  نویسنده ی   - داستان کوتاه  زبان فارسی 

واقع گرایی در ادبیات فارسی را گرامی می دارد.

فرهنگی

آگهی تغییرات شرکت قارچ آبیک شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 3961 و شناسه ملی 10100154693 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1399/06/04 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : الهه خادمی 
با دریافت 44/088/000 ریال از صندوق شرکت سهم الشرکه خود را از 100/000/000 ریال به 55/912/000 ریال 
کاهش داد. سرمایه شرکت از 644/088/000 ریال به 600/000/000 ریال کاهش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه 
اصلاح گردید کاهش سرمایه و میزان سهم الشرکه شرکا محمدعلی خادمی با شماره ملی 0384036961 دارای 
250/000/000 ریال داود خادمی با شماره ملی 0491715706 دارای 294/088/000 ریال الهه خادمی با شماره ملی 

0491444397 دارای 55/912/000 ریال. )1044400(
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری ساوجبلاغ

آگهی تغییرات شرکت سایان رنگ شفق شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 413 و شناسه ملی 
ذیل  تصمیمات   1398/04/18 مورخ  العاده  فوق  عمومی  مجمع  صورتجلسه  استناد  به   10103134234
- آقای عباس مسجدیان به شماره ملی1262666236با پرداخت مبلغ 6/000/000/000 ریال به  اتخاذ شد: 
صندوق شرکت، سهم الشرکه خود را به مبلغ  11/400/000/000 افزایش داد. -در نتیجه سرمایه شرکت از مبلغ 
6/000/000/000 ریال به 12/000/000/000 ریال افزایش یافت. در نتیجه ماده مربوطه در اساسنامه به شرح مذکور 
اصلاح گردید ـ آقای عباس مسجدیان دارای 11/400/000/000 ریال سهم الشرکه امضاء - خانم زهره حاجی علی 

اکبر بحرینی دارای 600/000/000 ریال سهم الشرکه.  )1044401(
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اشتهارد

آگهی تغییرات شرکت اتحادیه شرکتهای تعاونی مسکن کارمندان استان البرز شرکت تعاونی به شماره ثبت 3716 و شناسه 
ملی 10100224979 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1399/07/07 و نامه شماره 20050 مورخ 1399/08/03 
اداره تعاون استان البرز تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - به ماده 2 اهداف اتحادیه تامین نیازهای اعضاء اتحادیه و تعاونیها در 
خصوص خرید زمین، احداث مسکن و تهیه مصالح. احداث مجتمع های مسکونی ارزان قیمت برای تعاونیها و اعضاء الحاق 
شد. به ماده 3 اساسنامه : مشارکت و همکاری با سازمان ها و ارگان ها و نهادهای دولتی و غیردولتی و اشخاص حقیقی و 
حقوقی تعاونیهای عضو اتحادیه و سایر تعاونیها در امر تهیه زمین و مصالح و احداث مسکن. تحصیل اعتبار از بانکها براساس 
عقود شرعی و آئین نامه های اجرائی توسط بانکها و موسسات دولتی و سایر اشخاص حقیقی و حقوقی بمنظور حصول مقاصد 
مذکور. تهیه و توزیع مصالح ساختمانی مورد نیاز طرح های ساختمانی اتحادیه عضو و اعضاء. برنامه ریزی و هماهنگی بمنظور 
ایجاد خانه و آپارتمان های مسکونی ارزان قیمت و واگذاری و فروش آنها به تعاونیهای عضو یا اعضاء. برنامه ریزی، شناسائی 
و پیگیری تامین زمین مورد نیاز به تعاونیهای عضو و اعضاء. انجام خدمات مشاوره ای، فنی، مهندسی، تهیه نقشه و اجرای 
پروژه های مسکونی براساس قوانین و ضوابط جاری کشور برای اشخاص حقیقی و حقوقی و تعاونیهای عضو اتحادیه یا اعضاء 
و سایر تعاونیها. اجرای سیاستهای وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در بخش مسکن و معاضدت در ایجاد شرکتهای تعاونی. 
اتحادیه می تواند وسائل و تجهیزات، ماشین آلات، تاسیسات، انبارها کارگاهها کارخانجات و دیگر نیازمندیهای خود را به طریق 
مقتضی و مقرون به صرفه تامین و در جهت تحقق اهداف مربوطه در موسسات تولیدی تعاون و دیگر نهادهای اقتصادی 
سرمایه گذاری کند و یا اقدام به خرید سهام کارخانجات و موسسات دولتی و غیردولتی مرتبط با امر مسکن نماید. اتحادیه 
پس از تامین نیازمندیهای خود میتواند در صورت مقدور بودن نیازهای دیگر ارگان های دولتی و عمومی و بخش خصوصی 
و تعاونیها و نهادهای اسلامی را با رعایت صرفه و صلاح اعضاء تامین نماید. الحاق گردید و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح 

شد - اساسنامه جدید اتحادیه در 46 ماده و 30 تبصره به تصویب رسید. )1044402(
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز - اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرج

آگهی تغییرات

آگهی تغییرات

آگهی تغییرات

خواهشا خودتان را به این مورد معتاد کنید!

شعر »من یار مهربانم - دانا و خوش بیانم« را بلند می خواندیم 
و آنقدر تکرار کرده بودیم که اسم نویسنده اش را هم به عنوان 
شریف«؛  یمینی  »عباس  می گفتیم:  پایان  در  یک مصرع 
مثل ترانه ی زیبای »باز باران... با ترانه، با گوهرهای فراوان«. ابیات 
و اشعار ماندگاری در کتب ابتدایی بود چنان با فرهنگ ما 
عجین بود که فکر می کردیم برای ما گفته اند و آرتیست های 
داستانک هایش را خودمان در ذهن قرار می دادیم. همانند 
را  دستش  انگشت  و  بود  پطروس  نامش  که  فداکار  پسر 
درون سوراخی از دیواره ی سد گذاشته بود و اگر یک لحظه 
برمی داشت سوراخ بزرگتر می شد و سد فرو می ریخت و تمام 

آبادی را آب می برد.
چقدر حس قهرمان پروری با این داستان در ذهن ما تقویت 
می شد. همواره در آن دوران کودکی یا نوجوانی هرکدام از ما 
دوست داشتیم یک پطروس باشیم. برای همین اگر کاری 
نمی توانسیم انجام بدهیم لااقل به بزرگترها که احترام زیاد 
می گذاشتیم و یا اگر کمکی می خواستند با جان ودل انجام 
می دادیم.  دیروز )24 آبان ماه( را »روز کتاب و کتابخوانی« 

نام نهاده اند.
نمی دانم چرا اینقدر که تلویزیون برای چیپس و پفک و... تبلیغ 
می کند برای مطالعه وکتابخوانی تبلیغ نمی کند!؟ کافی ست هر 
فرد در دوران ابتدایی و نوجوانی یک کتاب متناسب با شرایط 
سنی اش بخواند. جدا که محال است دست از کتاب بکشد... 
یعنی اولین کتاب برایش آنقدر جذاب باشد که بعد از آن، 

خودش دنبال کتاب خواهد رفت.
من در سال سوم ابتدایی یک کتاب نصفه و نیمه راهنمایی  و 
رانندگی دستم افتاد. فکر کنم شبی یکبار تمام آن را می خواندم. 
برای همین وقت امتحان آئین نامه برای گواهینامه اصلا نیازی 
به خواندن کتاب قوانین نبود! تمام علائم در ذهنم حک شده 
و هنوز هم باقی مانده است. سال اول راهنمایی ظهرها نهارمان 
را در کتابخانه می خوردیم. یعنی ما و 4 تن هم ولایتی بودیم 
که از فیض آباد به ریوند می آمدیم و عصر برمی گشتیم و با 
وجود سختی فراوان طی مسیر 12 کیلومتری با دوچرخه های 
هرکولس28 صبح مسیر سربالایی از فیض آباد به ریوند را 40 
دقیقه ای می رفتیم و عصرها که سرازیری بود 30 دقیقه طول 

می کشید برگردیم!
چهارنفر بودیم و تقریبا همراه و هم زبان و کمی هم همدل 
بودیم. نهار که می شد آقا مدیر و دو سه تا دبیر در دفتر و ما 
چهارنفر هم در کتابخانه سفره ها را باز می کردیم که معمولا نان 
و ماست چکیده -  تخم مرغ آب پز- فطیر و گاه دو سه تا کوکو 
سیب زمینی بود باهم می خوردیم. دو ساعت هم زمان داشتیم 
یعنی از 12 تا 2 که زنگ عصر می خورد و ساعت 4 هم سوار 

دوچرخه به سمت فیض آباد.

یک روز من در بین کتاب های کتابخانه از جلد یک کتاب جیبی 
نام  آفریقا«.  در  »فداکاری های حمید  بود  نوشته  خوشم آمد. 
را  صفحه ی اول  بود.  حکیمی«  »محمود  هم  نویسنده اش 
روزنامه وار خواندم ولی از صفحه دوم یک کشش و جذابیتی 
در من به وجود آمد که تا ساعت دو همه کتاب را خوانده 
بودم. انگار خودم در جنگل های آفریقا با اهریمنان می جنگیدم. 
آرتیست شده بودم. چنان برایم شیرین ولذت بخش بود که 
زنگ  می آورم.  در  ادا  دارم  من  می کردند  فکر  هم ولایتی ها 
خورده بود و من نفهمیده بودم. وقتی رفتم سر کلاس دبیر 
ریاضی مدیر مدرسه مان بود. آقای پارسی. گفت سیدرضا چرا 
چشمات قرمزه؟ بچه ها کرکر زدند زیر خنده! وقتی گفتم کتاب 
می خواندم قاه قاه خنده بود که کلاس را برداشت. آقای مدیر 
که بسیار با شخصیت ومهربان بود با خط کشی که دستش 
بود بازی می کرد و من گفتم »الان می گه دستاتو بیار جلو« 
ولی با همان مهربانی گفت اسم کتاب چه بوده پسرم. گفتم 
فداکاری های حمید در آفریقا. باز خنده های بلند دانش آموزان 
که منتظر یک سوژه بودند تا بخندند بلند شد؛ آقای پارسی یک 
اخمی کرد و هیس گفت و به من گفت می توانی بخشی از این 
چیزی که خواندی را تعریف کنی سید رضا؟ من که انگار که 
یک فیلم سینمایی جذاب دیده بودم تمام جزئیات را بدون توجه 

به متلک های بچه ها تعریف کردم...
کلاس ریاضی شد ادبیات! آقای پارسی با همان لحن زیبا و 
بزنید.  سیدرضا  به افتخار  دست  یک  پدرانه ا ش گفت آفرین. 
»هرچه کتاب خواستی برو از کتابخانه بردار و بخوان. خیلی 
خوبه که در یک ساعت این کتاب را خواندی و همه اش را 

واکنش خوب  و  به موقع  و  یک تشویق درست  کردی«.  حفظ 
یک معلم چنان تاثیری می گذارد که مسیر زندگی یک فرد را 
تغییر می دهد و شاید هم مسیر جامعه و یک شهر و یک کشور 
را! لذت کتاب خوانی رفت در وجودم و تشویق جناب استاد 
پارسی آن را دوچندان کرد و اکنون با وجود همه ی گرفتاری ها 
باید حداقل ماهی یک کتاب را بخوانم. به کتب تاریخی و 
رمان ها خیلی علاقه دارم. چندین رمان بزرگ مثل »کلیدر«، 
»محمد پیامبری که از نو باید شناخت«، »عایشه بعد از پیامبر«، 
»کنیز ملکه مصر«، »سینوهه«، اکثر آثار »جلال آل احمد« و 
»کویر« و »فاطمه فاطمه است« دکتر شریعتی و »دیوان حافظ«، 
»گلستان وبوستان سعدی«، »اشعار مولانا«، و بخش هایی از 
»شاهنامه« و... را خوانده ام. این ها را برای پُز دادن نمی گویم 
بلکه می خواهم عشق به کتابخوانی و اعتیاد عجیبی که دارد 
را بگویم. آنچه شخصیت مرا در نویسندگی و روزنامه نگاری 
ساخته برگرفته از این مطالعه بوده که البته سعی می کنم باز 
هم بیشتر بخوانم. اعتیاد به کتاب زیباترین و شیرین ترین نوع 
اعتیاد است پس خواهشا خودتان را به این مورد معتاد کنید!

محمدرضا خاکی مدافع ارزشمند فوتبال کشورمان با عقد 
باشگاه  فوتبال  تیم  بازیکنان  جمع  به  ساله  یک  قرارداد 

فرهنگی ورزشی ذوب آهن اصفهان پیوست .
به گزارش روابط عمومی باشگاه ذوب آهن اصفهان، وی 
سابقه بازی در تیم های ملوان انزلی، سایپا، مقاومت تهران  
و آلومینیوم اراک را در کارنامه دارد و از نوجوانی در رده 
های نوجوانان و جوانان پیراهن مقدس تیم ملی را به تن 

کرده است .
با  سایپا  تیم  در  بازی  سابقه   سالگی   16 سن  در  وی 

سرمربیگری مجید جلالی را دارد و در دوران سربازی نیز با 
تیم مقاومت تهران قهرمانی جوانان و امید استان تهران را 

در کارنامه کاری خود ثبت نموده است.
از ذوب آهن دو فصل لیگ دسته یک  خاکی که پیش 
را با آلومینیوم اراک سپری کرده است در گفت و گویی 
اظهار داشت: از آنجایی که آقای رحمان رضایی در دورانی 
که بازیکن بودند یکی از بهترین مدافعان ایران به شمار می 
آمده و تجربه حضور در لیگ اروپا را دارد فرصت بسیار خوبی 
برایم فراهم آمده تا در خدمت ایشان و مدافعان و بازیکنان 

با تجربه ای همچون قاسم حدادی فر و وحید محمدزاده 
باشم و از آن ها درس بگیرم و تجربه بیشتری کسب کنم.

که   شدم  متوجه  اخیر  هفته  دو  همین  در  افزود:  وی 
و  است منظم  ای  آهن مجموعه  باشگاه ذوب  مجموعه 
کلاسیک که حضور در این فضای سرشار از آرامش آرزوی 
هر بازیکنی است. مدافع جوان ذوب آهن تصریح نمود: 
حضور در باشگاه ذوب آهن برای من یک فرصت استثنایی 
محسوب می شود تا به هدف های بزرگم دست پیدا کنم.

خاکی اضافه کرد: مهم ترین دلیلی که من به تیم ملی 

دعوت نشدم حضورم در لیگ دسته یک بود و امسال با 
حضور در ذوب آهن علاوه بر بالا بردن سطح فنی و تکنیکی 

می توانم شانس حضور در تیم ملی را افزایش دهم.
 محمدرضا خاکی در پایان گفت: از باشگاه ذوب آهن و آقای 
رحمان رضایی که به من اعتماد کردند و من را دعوت به 
همکاری نمودند تشکر می کنم و امیدوارم که با عملکرد و 
مجاهدت خوب رقابت های لیگ برتر بتوانم پاسخ مناسبی 
به اعتماد سرمربی تیم و دیگر مسئولان باشگاه نامدار ذوب 

آهن بدهم.

یادداشت

نصف  جهان

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره ی زند ه نام »بابک معصومی«ورزشی

کاپیتان و بازیکن تیم ملی فوتسال- را گرامی می دارد.

حدادی به تیم ملی بسکتبال نمی رسد
مربی تیم ملی بسکتبال ایران گفت:حدادی در لیگ چین مشغول است و به نظر 

می رسد در پنجره دوم انتخابی کاپ آسیا با تیم ملی نخواهدبود. آتشی درباره آغاز 
اردوی تیم ملی بسکتبال برای حضور درمسابقات پنجره دوم انتخابی کاپ آسیا، 

توضیح داد:روزجمعه از همه نفرات دعوت شده به اردو تست کرونا گرفتیم 
که خوشبختانه جواب همه آنها منفی بود، ازشنبه تمرینات را شروع کردیم.

فشردگی لیگ به دختران بسکتبال آسیب می زند
افسانه حسن نایبی می گوید انجام دو مسابقه در کمتر از ۲۴ساعت و بدون 

زمان لازم برای ریکاوری، ورزشکاران را با آسیب مواجه می کند. هفته 
اول لیگ برتر بسکتبال زنان در گروه دوم مسابقات طی روزهای 

۲۲ و ۲۳ آبان ماه انجام شد و ۶ تیم حاضر در این گروه دو بازی 
انجام دادند.

محمد بنا بخاطر کرونا بستری شد
محمد بنا سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسالان به دلیل ابتلا به ویروس 

کرونا در بیمارستان بستری شد. فدراسیون کشتی خبر داد که آزمایش 
کرونای محمد بنا چند روز پس از تعطیلی اردوهای تیم های ملی 

کشتی مثبت شده و هم اکنون سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در 
بیمارستان بستری است.

از برگزاری انتخابی تیم های ملی ضرر نکردیم
سخنگوی فدراسیون کشتی با اشاره به در پیش بودن رقابت های کسب سهمیه و 

همچنین المپیک توکیو، گفت: از برگزاری انتخابی تیم های ملی ضرر نکردیم.
امامی گفت:طبق اعلام اتحادیه جهانی کشتی قرار است رقابت های جام 

جهانی انفرادی به عنوان جایگزین این مسابقات قهرمانی جهان برگزار شود اما 
تا این لحظه دستورالعمل و شیوه نامه برگزاری مسابقات اعلام نشده است.

تعلیق ستاره تیم ملی والیبال از سوی سایپا!
رسانه های ایتالیایی مدعی شده اند که ستاره تیم ملی والیبال ایران از 

سوی باشگاه سایپا تعلیق شده است.از زمانی که پیشنهاد تیم 
پیاچنزای ایتالیا به دست سیدمحمد موسوی- ستاره تیم ملی 

والیبال ایران و تیم سایپا رسیده، این بازیکن به ادعای برخی 
رسانه های ایتالیایی،  موردغضب باشگاه قرارگرفته است.

بکماز: در دور بعد یک تیم با صلابت خواهیم بود 
سرمربی تیم هندبال زغال سنگ گفت:در دور برگشت لیگ برترهندبال نقاط 

ضعف را برطرف و یک تیم باصلابت خواهیم بود.علی بکماز افزود: 
چندبازیکن مصدوم داریم که باید با کادرپزشکی این موضوع را برطرف 

کنیم.ما بازی های دوررفت را فراموش می کنیم و برای دوربرگشت 
آماده یک فصل جدید می شویم و اتفاقات گذشته را ازیاد می بریم.

نتیجه تست کرونا اردونشینان تیم ملی بسکتبال اعلام شد
بازیکنان دعوت شده به اردوی تیم ملی بسکتبال روزجمعه تست PCR دادند تا بر 

اساس نتیجه آن مجوز شروع تمرینات شان را بگیرند. نتایج تست اخذشده 
از اردونشینان تیم ملی بسکتبال حکایت از پاک بودن آن ها از ویروس 

کرونا داشت.بدین ترتیب این بازیکنان از دیروز با برگزاری اولین جلسه 
تمرینی اردوی آماده سازی خود را به صورت رسمی آغاز کردند.

هجدهمین دوره رقابت های والیبال نشسته لیگ برتر باشگاه های کشور 
بانوان،  نشسته  والیبال  باشگاهی99  قرعه کشی می شود.رقابت های 

درصورت مساعد بودن شرایط جامعه نسبت به بیماری کرونا 
برگزار خواهد شد. قرعه کشی این مسابقات، امروز با حضور 

مدیرورزشی فدراسیون، رئیس سازمان لیگ، مسئولین انجمن، 
نمایندگان تیم ها و نماینده قهوه بن مانو صورت می گیرد.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

جهان فوتبال 

قرارداد شجاعیان به هیئت فوتبال تهران ارسال شد
مددی-  احمد  میان  جلسه ای  دیروز،  صبح 
داریوش  با  استقلال  مدیرعاملی  سرپرست 
شجاعیان- بازیکن این تیم برگزار شد و بعد از 
امضاء قرارداد جدید، قرارداد شجاعیان برای ثبت به هیئت 

فوتبال ارسال شد.

نصرتی: شکست بوسنی برایمان خوب است
درباره  ایران  فوتبال  ملی  تیم  پیشین  بازیکن 
پیروزی تیم ملی فوتبال ایران برابر بوسنی اظهار 

کرد: نتیجه برای ما خوب بود. این که توانستیم 
بوسنی را دو بر صفر شکست بدهیم، برایمان خوب است. 
بوسنی با این که گفته می شد تیم اصلی خود را نداشت، 
اما تیم کوچکی نیست و با توجه به این که میزبان بود، 
تاریخ ثبت  در  نتایج  این  باشد چراکه  پیروز  می خواست 
می شود. البته تیم ما هم برخی بازیکنان را در اختیار نداشت.

مصدومیت دوباره مدافع استقلال
مصدومیت  دچار  استقلال  فوتبال  تیم  مدافع 
شد و حضورش در دیدار مقابل فولاد خوزستان 
در هاله ای از ابهام قرار گرفت. سیاوش یزدانی در 
تمرین دیروز این تیم دچار مصدومیت شد و قرار است از 
قسمت آسیب دیده خود MRI بگیرد تا میران مصدومیتش 

مشخص شود.

اعضای تیم فوتبال پیکان تست کرونا دادند 
اعضای تیم فوتبال پیکان برای حضور در اولین 
آبادان،  به  آماده سازی جهت سفر  و  لیگ  دیدار 

تست کرونا دادند. تمام اعضای تیم فوتبال پیکان 
ظهر دیروز در پیکان شهر و در فضای باز زمین تمرینی خود 
تست کرونا را پشت سر گذاشتند تا پس از مشخص شدن 

پاسخ آزمایش ها، آماده سفر به آبادان شوند.

فوتبال بانوان خوزستان طی روزهای گذشته شاهد اتفاقات 
عجیب و غریبی بوده است. باشگاه آویسا خوزستان که در 
مردادماه۹۸ توانست با قهرمانی در لیگ دسته یک فوتبال 
بانوان کشور، جواز حضور در لیگ برتر را به دست آورد، سال 
گذشته نیز در این رقابت ها تیم داری کرد تا فوتبال بانوان 
خوزستان که مملو از استعداد است از سطح اول فوتبال کشور 

دور نماند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، هفته های پایانی 
فصل گذشته لیگ برتر فوتبال بانوان کشور به دلیل شیوع 
کرونا برگزار نشد و بر این اساس نیز آویسا خوزستان علی رغم 
نتایج ضعیف در لیگ برتر ماند تا سهمیه خوزستان حفظ 
شود. باشگاه آویسا خوزستان نیز که یک باشگاه خصوصی 
است و باتوجه به این که با شیوع کرونا به شدت متضرر 
و دچار مشکلات مالی شده بود، تصمیم می گیرد برای یک 
فصل امتیاز خود را به اداره کل ورزش و جوانان خوزستان 
واگذار کند تا این امتیاز با تصمیم این اداره کل در اختیار یکی 
از تیم های خوزستانی قرار داده شده و سهمیه لیگ برتری 
استان حفظ شود. اما تیم داری خوزستان در لیگ برتر فوتبال 

بانوان با حرف و حدیث و اتفافات عجیب و غریب بسیاری 
مواجه بود؛ دختران خوزستانی خواهان حضور نماینده ای 
از استان در لیگ برتر می شوند و اداره کل ورزش خوزستان 
نیز تصمیم  می گیرد که در این زمینه ورود کند. مسئولان 
این اداره کل سپس با یک مربی تماس می گیرند و از او 
می خواهند که هدایت تیم فوتبال بانوان خوزستان را قبول 
کند. این مربی هم لیست بازیکنان خود را آماده می کند و 
پس از مذاکره با نفرات مدنظر، به آن ها اعلام می کند که برای 
حضور در تمرینات به اهواز بیایند. در این بین نیز اداره کل 
ورزش خوزستان که خود نمی تواند تیم داری کند، تصمیم 
می گیرد امتیاز آویسا را در اختیار یک باشگاه  خصوصی دیگر 
در اهواز قرار دهد. در نهایت نیز بازیکنان بومی و غیربومی 
که از استان هایی از جمله تهران و اصفهان بودند، با اعلام 
و هماهنگی های قبلی از سوی اداره کل ورزش خوزستان 
به تمرین می آیند. جلسه اول تمرین هم برگزار می شود. تا 
این جای کار همه چیز خوب پیش می رود و بازیکنان بعد از 
تمرین برای استراحت به خوابگاه می روند اما یک تماس از 
سوی مدیرکل ورزش و جوانان خوزستان با فردی که قرار بوده 
امتیاز به او واگذار شود، همه معادلات را بر هم می زند. در 
این تماس اعلام می شود که پول و بودجه نیست و تیم داری 
خوزستان در لیگ برتر فوتبال بانوان منتفی است؛ به همین 
سادگی نیز تمام آرزوی عده ای دختر که کیلومترها راه را 
برای رسیدن به اهواز طی کرده  بودند و حتی برخی از آن ها 
قراردادشان را با تیم قبلی فسخ کرده بودند؛ بر سرشان خراب 
می شود و مشخص هم نمی شود که چرا پول برای فوتبال 

بانوان نبوده است!
روزهای  بانوان خوزستان،  فوتبال  نیز  این ماجرا  از  بعد 
خوبی را پشت سر نمی گذارد و شاید در شرایط کرونایی 
فوتبال  این  است،  ناخوش  جوانان  و  مردم  حالِ  که 

می توانست کمی حالِ دختران خوزستانی را بهتر کند اما 
نه تنها حال شان بهتر نشد، بلکه با این اقدام حالا آن ها 
معتقدند که به سُخره گرفته شده اند زیرا وقتی اداره کل 
ورزش خوزستان از تیم داری و بودجه مطمئن نبوده، نباید 
پا پیش می گذاشته و دستور برگزاری تمرینات را صادر 
می کرده است. اتفاقی که شاید در دنیا کم نظیر و حتی 
خنده دار باشد که تیمی تشکیل می شود اما هنوز به چند 
ساعت نکشیده، دستور به انحلال آن می دهند. نکته قابل 
تامل نیز سکوت مسئولان و نمایندگان خوزستان نسبت 
به این اقدام و زیر پا گذاشته شدن حق دختران فوتبالیست 
خوزستانی است. آن روزی که تماس گرفته می شود و 
قضیه تیم داری فوتبال بانوان منتفی می شود، دخترانی 
که به شوق و ذوق و هزاران امید در جلسه تمرینی شرکت 
کرده  بودند، با اشک خوابگاه را ترک می کنند اما حتی یک 
نفر نیز خود را مسئول جواب به چرایی این همه بغض و 
اشکِ دختران نمی داند. هرچند از استانداری خوزستان، 
نمایندگان استان و مدیرکل ورزش و جوانان خوزستان، 
انتظار می رفت راه حلی برای این قضیه پیدا کنند و اکنون 
نیز جامعه فوتبال بانوان خوزستان، تنها منتظر جواب 
این سوال است که چرا دختران استانی که مملو از ثروت 
است باید این گونه سردرگم باشند و کسی هم جوابگوی 
آن ها نباشد؟ البته اکنون گفته می شود باتوجه به این که 
باشگاه آویسا، تصمیم گیری در مورد امتیاز لیگ برتری اش 
را به اداره کل ورزش خوزستان سپرده و ریش و قیچی 
دست مسئولان این اداره کل است، احتمال این که تیمی 
از خوزستان در لیگ برتر حضور پیدا کند، وجود دارد اما 
مسئولان باید بدانند که خوزستان تنها سه روز دیگر برای 
ارسال مدارک تیم خود به فدراسیون مهلت دارد. روزهایی 

که با بی توجهی در گذر هستند.

مستطیل  سبز

تیمی که فقط چند ساعت دوام آورد!
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شده است؟  تشكیل  چه هدفی  با  شركت كهن پیشكسوتان 
حتی  و  وزارت ورزش  فدراسیون فوتبال،  ساختار  در  وقتی 
حمایت  برای  سازمانی  یا  كمیته  كمیته ملی المپیك، 
البته  )كه  دارد  وجود  ملی  قهرمانان  و  پیشكسوتان  از 
و  »كج دار  و  است(  افراط  هم  زمینه  این  در  موازی كاری 
وجود  می نماید!  مبادرت  پیشكسوتان  از  به حمایت  مریز« 
شركت كهن پیشكسوتان پرسپولیس چه معنا و مفهومی دارد؟

در گذشته و به كرات درباره ی ماهیت این شركت و نحوه ی 
عملكرد آن سخن گفته ام و تاكید می كنم شركتی كه بنیان 
آن را مدیران قبلی و مسئله دار پرسپولیس با هدفی كاملا 
مشخص )!( بنیان نهادند و ایرادات زیادی هم به آن مطرح 
خوردبین،  پروین،  آقای  امثال  دلیلی  به چه  و  چرا  است! 
ذوالفقارنسب و... باید جاده صاف كنِ وصله های ناجور )!( 

به فوتبال باشند؟
كه  ماهشهر«  »شورای شهر  درباره ی  نیست  این  قصدم 
حكایت سنگ بزرگ بود سخن بگویم، به اتفاقاتی كه برای 
برخی اعضای شورا افتاد و عشق و آرزوی عكس انداختن با 

»سلطان« را داشتند هم كاری ندارم.
حرفم درباره جمع كردن یك عده پیشكسوت به بهانه كمك و 
دستگیری از آن ها توسط علی پروین است كه البته كار بزرگ 
و صدور  این شركت  مداخله  اما  برانگیزی ست  تحسین  و 
اطلاعیه و جهت گیری و بعضا قدعلم كردن در مقابل برخی 

مدیریت ها كه ایضا شكل حق خواهی دارد، موضوعی ست كه 
به نظر می رسد علی پروین را )توسط افرادی كه استفاده ابزاری 
از مرام ومعرفت وی می كنند( از آرمان هایش دور خواهد كرد!
امثال  شركت كهن  در  چرا  اینكه؛  آخر  حرف  و 
»حاج محمدمایلی كهن« با آن همه رزومه ی قوی مدیریتی 
و فوتبالی حضور ندارد و یا امثال دكتر »محمد دادگان«، 
كیا«،  »مهدی مهدوی  باقری«،  »كریم  »علی دایی«، 
»محمدحسن انصاری فرد«، دكتر »محمدرضا زادمهر«، »رضا 
وطنخواه«، »امیر عابدینی«، »احمدرضا عابدزاده«، »حمید 
مطهری«، »یحیی گل محمدی«، و... وقعی به این مجموعه 

نمی گذارند؟
واگذاری  نحوه ی  به جهت گیری  باتوجه  نیست  بهتر  آیا 
شود(  واگذار  دولت  به عمر  باتوجه  )اگر  سهام پرسپولیس 
به راستی! شركت كهن  بكشد؟  پایین  را  كركره  شركت كهن 

دنبال چیست؟

قلندر

از »شورای شهر ماهشهر« چه خبر؟

شركت كهن پیشكسوتان كركره را پایین بكشد!
وحید جان، از علی آقا دایی درس بگیر؛

چه سفره ای در فوتبالمان پهن 
است و چه بخور بخوری...

لیگ  اولِ  هفته  عجایب  از 
بیستم، صحبت های تامل 
برانگیز وحید بیاتلو، سرمربی 
تبریز  سازی  ماشین  جوان 
شصتی  دهه  مربی  بود. 
تبریزی ها، پس از شکست 
سه بر صفر در ایستگاه اول 
لیگ بیست، شدیدا از عملکرد 
مسئولان ورزش و فوتبالمان انتقاد کرد، صحبت هایی که 
به نوعی با چاشنی افشاگری، پرده از اتفاقات به دور از تصور 

فوتبالمان برداشت.
سال های سال است، صحبت از دست های پشت پرده، نُقل 
مجلس فوتبال کشورمان است، اما پس از گذشت چندین دهه 
از ابداع پدیده »دست های پشت پرده«، هنوز هم هیچکس 

نمی تواند از ماهیت پشت پرده فوتبال ایران، باخبر باشد.
اما در خصوص صحبت های وحید بیاتلو، واکاوی مسائلی که 
بیاتلو به آن اشاره کرد، تبعات مختلفی دارد، اما اگر فقط نیمی 
از صحبت های او رنگ واقعیت داشته باشد، باید فاتحه این 
فوتبال را همین حالا بخوانیم، فوتبالی که شدیدا اسیر دلالی و 

فساد شده و در باتلاق نابودی قرار گرفته است.
اما آن طور که مشخص است، سرمربی جوان تبریزی ها که 
فصل گذشته، با نود ارومیه در لیگ آزادگان، نامی برای خود 
دست و پا کرد، کمی تند رفته است و هنوز نمی داند در چه 
بلبشویی کار می کند، زیرا فعلا اول راه است و راز بقا در فوتبال 
کشورمان را نمی داند، چنین صحبت هایی در این فوتبال، 
تبعات عجیب و جبران ناپذیری دارد که بعید نیست، دامان 

»وحیدِ جوان« را هم بگیرد.
راستی مگر بزرگتر از علی آقای دایی هم داریم، دو فصلی 
شد که با تمام شایستگی هایش، تیم ندارد! یا اینکه بهتر 
است بگوییم، صاحبان فوتبالِ ما، تیم به او نمی دهند... البته 
هرجای دیگر که بود، مفاخری چون علی دایی را روی سر 
می گذاشتند و پزش را به همه می دادند، اما خب قواعد 
بازی در فوتبال ما متفاوت است، امثال علی دایی ها، خانه 
نشین هستند، تا فلان مربی که دم به دقیقه هرفصل، به رکورد 
سقوط هایش اضافه می کند، به دلیل نسبت فامیلی اش با 

فلان مسئول، یک جوری تیمداری می کند.
اما حالا در فوتبالمان، نه گوشی برای شنیدن وجود ندارد و 
چشمی برای دیدن این معضلات، هدف فقط عدم بازگویی 
حقایق در فوتبال ما است، که باید به هر نحوی انجام شود و 
هرکس هم نمی تواند با قانون بی قانونی فوتبال ما کنار بیاید، 

از این فوتبال برود...
به هرحال، برابر اشارات واضح و آدرس های سر راست وحید 
بیاتلو، چه سفره ای پهن است در این فوتبال ما و چه بخور 

بخوری!
اما  کرد،  عذرخواهی  اظهاراتش  بابت  بیاتلو  پیش،  چندی 

»وحید جان«! لطفا، از علی آقا دایی درس بگیر...

حرف آخر

در آخرین روز بازی های لیگ برتر بسکتبال؛

دورناهای ذوب آهن پیروز شدند

روز پنجشنبه ۲۲ آبان روز مردان آهنین بود. در این روز 
دوستانه ای  دربی  در  ذوب آهن  امید  تیم  به یادماندنی 
از  تجلیل  و  »محمودیاوری«  زنده یاد  استاد  به یاد  که 
قهرمانان سبز آسیا در ورزشگاه بزرگ فولادشهر برگزار شد 
که صرفا جنبه  ی دیدار تدارکاتی داشت ۲ بر صفر به برتری 

رسید.
ذوب آهن  تیم  بازیکنان  کادرفنی  از  تجلیل  در 
 -۱۳۸۹ سال  –نایب قهرمان لیگ قهرمانان آسیا 
سپاهان،  و  ذوب آهن  باشگاه  هیات مدیره  اعضای 
رئیس کمیته داوران هیأت فوتبال اصفهان حضور داشتند.

دومین پیروزی را شاگردان »فرزاد کوهیان« در مصاف با 
تیم بسکتبال »شهرداری بندرعباس« کسب کرد و سومین 
برد شیرین توسط شاگردان »کیوان صادقی« در مسابقات 
هندبال لیگ برتر کشور اتفاق افتاد که در یک دیدار سخت 
برابر تیم قدرتمند »پرسپولیس بهبهان« با نتیجه ۲۵ به ۲۴ 
پیروز میدان شدند تا جشن پیروزی های ذوب آهنی ها 

کامل شود.
این بازی جذاب با چاشنی هیجان فوق العاده به ویژه در 
ثانیه های پایانی که ذوب آهن ۲۵ به ۲۴ جلو بود و فقط 
۳۲ ثانیه به اتمام وقت قانونی نیمه پایانی، زمان باقی مانده 
بود و توپ در اختیار سفیدپوشان پرسپولیس بهبهان 
قرار داشت کیوان صادقی با اندوخته های تجربی خود 
با درخواست وقت استراحت و انتقال آخرین توصیه های 
اثرگذار خود نقش به سزایی در این پیروزی داشت. اگرچه 
سرمربی تیم هندبال ذوب آهن از فرط التهاب دل تودلش 
نبود و قدرت برخاستن از روی نیمکت ذخیره ها را نداشت.
به راستی در چنین شرایط سخت و حساس مسابقات 
که مربیان در التهاب و اضطراب شدیدی به سر می برند 

و حتی قادر به کنترل اعصاب خود نیستند و در شرایطی 
قرار می گیرند که در معرض سکته قلبی قرار می گیرند چه 

تدابیری باید اندیشید؟!
لیگ برتربسکتبال  مسابقات  پایانی  روز  در  اما  و 
ورزشگاه آزادی تهران  سالن  در  که  باشگاه های کشور 
به اجرا درآمده بود با دیدار دو تیم ذوب آهن اصفهان و 
شهرداری بندرعباس به خاطر تشکیل اردوی آمادگی برای 
حضور مقتدرانه در مسابقات آسیایی که قرار است در دوحه 

قطر برگزار شود به اتمام رسید.
کشور  بسکتبال  در  سالیان سال  که  اصفهان  بسکتبال 
در  پی درپی  قهرمانی  هفت بار  سابقه  و  کرده  یکه تازی 
رقابت های لیگ برتر را دارد که »فرزاد کوهیان« نیز در این 
قهرمانی ها سهم به سزایی داشته است در مصاف با تیم 
و  و یک طرفه  روان  بازی  در یک  و  شهرداری بندرعباس 
برنامه های فکورانه سرمربی بادانش خود با اختلاف زیاد )۱۰۱ 
به ۷۲( شاگردان جوان و کم تجربه »رضا همگام پور« -سرمربی 
به روزهای درخشان  تا  کردند  مغلوب  را  تیم بندرعباس- 
سال های دهه ۸۰ بازگردند و کسب افتخارات گذشته را در 

اذهان دوستداران بسکتبال اصفهان تداعی کنند.
از دیرباز به عنوان قطب اول  ناگفته نماند که اصفهان 
خادمان  نام  که  است  می شده  نامیده  بسکتبال ایران 
اساتید  نظیر  نصف جهان  بسکتبال  بزرگ  نامداران  و 
مقیم«،  »محمد  امجد«،  »جلال  همچون  گرانقدری 
»منوچهر شهامت نژاد«،  مرحوم »اسدالله شب انگیز«، دکتر 
کوهیان«  »فرزاد  و  صادق زاده«  »محسن  »نمازی زاده«، 
در تاریخ زرین بسکتبال نصف جهان و جام و مدال های 
مجلسی«،  »حمیدرضا  دکتر  چون  بازیکنانی  قهرمانی 
»جابر روزبهانی«،  »پژمان صداقت نیا«، »جواد داوری«، 
»اوشین ساهاکیان«، »آرن داودی«، »محمدرضا اسلامی«، 
»محمدرضا اکبری«، »ارسلان کاظمی«، »علی باهران«، 
»محمدرضا فلاحت« و... در مسابقات مختلف کشوری و 
لیگ برتر کشور و مسابقات آسیایی در ویترین افتخارات 

بسکتبال اصفهان موید این حقیقت انکارناپذیر است.
سبزپوشان خوش ترکیب و پرانرژی ذوب آهن در دیدار با 
تیم شهرداری بندرعباس با برتری محسوسی آغازگر بازی 
شدند  و در تمام زمان بازی، شرایط برتری برای ذوب آهنی ها 

رقم خورد تا در دومین بازی پیاپی، طی دو روز پایانی 
تیم های  برابر  در  باشگاه های کشور  مسابقات لیگ برتر 
به پیروزی  اقتدار  با  شهرداری بندر عباس  و  مس کرمان 

برسند.
شاگردان رضا هنگام پور در بیشتر نفوذ و حمله های روی 
بودند و توپ هایشان درون سبد  ناکام  سبد ذوب آهن 
جای نمی گرفت. در مقابل »سجاد مشایخی«، »محمد 
ترابی«، »فرید اصلانی«، »محمد رحیمیان« و »محمدرضا 
اکبری« نه تنها زیرسبد که در بازی پیرامون و پرتاب های 
سه امتیازی موفق تر از حریف بندرعباسی عمل کردند و 

امتیازهای زیادی برای تیم ذوب آهن به ارمغان آوردند.
شاگردان هنگام پور، باوجود جوانی و کم تجربگی در کنار 
اصالتا  که  علی جمشیدی-  -برادر  جمشیدی«  »محمد 
شهرکردی هستند زمینه را برای هم بازی خوش تکنیک 
تیمشان فراهم کردند تا با پرتاب های سه امتیازی و 
امتیازهای کسب شده محمدرضا  با  امتیاز  کسب ۲۴ 
اکبری برابری کند و به عنوان بهترین و آماده ترین چهره 

تیم شهرداری بندر عباس شناخته شود .
تازه به  بندرعباسی ها که  بازیکن خارجی  »هارول دات« 
این تیم پیوسته هنوز با بسکتبال ایران آشنایی لازم را ندارد 
و با سایر بازیکنان شهرداری هماهنگ و هرگاه در ترکیب 
قرار می گرفت کار خاصی از این بازیکن مشاهده نمی شد.

بازی برنامه ریزی شده و مدیریت شده ذوب آهن اصفهان با 
تکیه بر قابلیت های بازیکنان باتجربه و خوش تکنیک و 
برنامه های فکورانه فرزادکوهیان در نیمه نخست ۵۹ - ۳۲ و 
در پایان با سه رقمی شدن امتیازات ذوبی ها به اتمام رسید.
شایان ذکر است که »سجاد مشایخی« و »محمد ترابی« 
دو بازیکن شاخص ذوب آهن از سوی آقای »شاهین طبع« 
-سرمربی تیم ملی- در لیست دعوت شدگان اردوی تیم ملی 
قرار گرفتند. گفتنی ست که کادرفنی تیم ذوب آهن را 
»سیدتقی گلستانه« سرپرست،  »فرزاد کوهیان« سرمربی، 
»ایمان اکبری« مربی و »پیمان صداقت نیا« مدیر فنی 

تشکیل می دهند.

نصف  جهان

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار

مجید  سعیدی

 نویسنده و روزنامه نگار

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار


